
Voorzitter

‘Samen bouwen aan de kwaliteit van Waalre’ Met een begroting die 
voortborduurt op de raadsagenda. Graag wil ik de organisatie en het college 
bedanken voor het opstellen van deze begroting. D66 wil vandaag de nadruk 
leggen op een sociaal dorp, meer samenwerken en scherper zijn op onze 
gewenste richting om de zelfstandigheid van Waalre belangrijk en zekerder te 
maken.

Want de komende jaren staan we weer voor grote uitdagingen: ik noem de 
woningnood in het dorp maar ook in de regio, het milieu en de daarbij horende 
energietransitie, armoede en het kunnen meedoen van iedereen in het 
algemeen en zo kan ik nog wel even doorgaan. Daar hoort wat D66 betreft, een 
krachtig Waalres bestuur bij dat samenwerkt met én een betrouwbare partner 
is voor onze inwoners, buurgemeenten, maatschappelijke organisaties en voor 
bedrijven. We moeten er samen voor zorgen dat mensen weer meer 
vertrouwen in de politiek krijgen. 

Daar moeten we ook keuzes bij maken Voorzitter. Keuzes waarbij je en dan kijk 
ik mijn collega’s hier aan, ook durft uit te spreken wat daarvan het gevolg is. 

Wat willen wij bijvoorbeeld met onze jeugd. Onze jeugd heeft het lastig in deze 
Corona pandemie. En waar onze buren in Eindhoven 12 jeugdhonken hebben 
om samen te komen, jeugd een plek te geven en met elkaar in contact te 
komen hebben wij dat in Waalre niet. Waar wij hebben vernomen dat 
jeugdwerkers van Dynamo hebben aangegeven dat hier echt behoefte aan is in 
het dorp willen wij het college vragen hiermee aan de slag te gaan en dienen 
wij samen met PvdA een motie in voor een onderzoek naar en realisering van 
een jeugdhonk.

Maar onze jeugd wil ook in Waalre kunnen blijven wonen en dan vooral 
betaalbaar. Met opkoopbescherming en zelfbewoningsplicht op koopwoningen 
willen we de positie van woningzoekende in Waalre versterken en zullen we 
het college blijven stimuleren dit uit te voeren. Maar daarnaast moet er ook 
worden gebouwd bijvoorbeeld in Ekenrooi Zuid, maar dan wel in samenspraak 
met onze inwoners. En nieuwe sociale huurwoningen willen wij langer 
beschikbaar houden door extra eisen te blijven stellen aan ontwikkelaars.



En Waalre een welvarend én sociaal dorp is waar we armoede, wat door 
corona misschien wel meer is blootgelegd, zoveel mogelijk proberen uit te 
bannen. We vragen ons af of we deze wel voldoende in beeld hebben. Kunnen 
we bijvoorbeeld verbanden tussen armoedeproblematiek beter in beeld 
brengen om armoede echt goed en efficiënt aan te pakken? In een motie die 
mede wordt ingediend door CDA en PvdA vragen wij hier extra aandacht voor. 

Voor een welvarend Waalre moet je ook goed bereikbaar zijn, niet alleen over 
de weg maar juist ook kijkend naar het klimaat met het Openbaar vervoer. 
Keuzes maken, ook hier. Wij willen pleiten voor een betere bereikbaarheid van 
het OV in het algemeen met Waalre dorp en Ekenrooi Oost als slechts 
bereikbare gebieden. Hiervoor dienen wij samen met GL en PvdA een 
motie/amendement in om hier werk van te maken. Vraag afhankelijk vervoer is 
er al in vele soorten en nu Bravoflex de nek is omgedraaid betekent dat niet dat 
we moeten wachten en op een houtje moeten bijten. Wethouder, ga met de 
provincie in gesprek, vraag de raad om financiën en kijk naar pilotprojecten 
zoals in Ruchpen waar je voor 1 euro met een deeltaxi naar elke gewenste 
bestemming kan in het dorp. In een klap kan je hiermee eenzaamheid onder 
ouderen verminderen. 

Voorzitter, eerlijke keuzes maken ook voor een schone gezonde toekomst. Nee, 
geen torenhoge windmolens van naast Waalre Noord maar we moeten wel 
inzetten op duurzame energie. Tijdelijke zonneparken of kleine windmolens 
moeten we niet zoals enkele collega’s hier bij voorbaat al afschaffen. Vertel dan 
ook het eerlijke verhaal bij die keuze dat we fossiele brandstof als energie 
moeten blijven gebruiken en een klimaatneutraal Waalre niet mogelijk gaat 
zijn. En om Waalre groen en gezond door te geven aan onze kinderen blijft D66 
ook hameren op het met de afvalinzameling nog meer voor te sorteren op de 
landelijke doelstellingen van 30 kilo restafval in 2025. Waalre heeft daar nog 
steeds een flinke stap in te maken!

Vandaag kreeg ik trouwens een enquête van de gemeente Waalre met 
betrekking tot kunst en cultuur en morgen staat er een kunstcafé met inwoners 
op de agenda. We wachten de uitkomsten en een eerste richting op het kunst 
en cultuurbeleid met veel belangstelling af. 

Om tot deze keuzes te komen, en als raad scherper te kunnen zijn, meer 
sturingskracht om de zelfstandigheid van Waalre te behouden en te versterken 
hebben we twee voorstellen verwerkt in een motie en in een amendement. 
D66 wil meer controle en meer ruimte voor eigen inbreng in de verschillende 



samenwerkingsverbanden die gericht zijn op de uitvoering. We zijn naar onze 
mening te afhankelijk van Veldhoven van wat er al geregeld is bijvoorbeeld met 
een snelle en soepele schuldhulpverlening, maar lijkt daar vanuit Veldhoven 
geen ruimte voor te zijn. Kortom, wij zien hier dat dit college komend jaar met 
de raad een beleidskader voor deze samenwerkingen gaat ontwikkelen. 

Als laatst voorzitter willen we door het aanscherpen en uitbreiden van de 
indicatoren de gemeenteraad beter in staat stellen om haar controlerende taak 
uit te voeren en in gesprek te gaan met het college over het bereiken van de 
streefwaardes. Via een aanpassing in de begroting willen we het college 
oproepen hiervoor de voorbereiding te starten om hier volgend jaar met de 
gemeenteraad besluiten in te nemen. 

Nog even de mouwen opstropen voor betere samenwerking, zowel binnen het 
bestuur als met onze inwoners. Blijven investeren voor de zelfstandigheid en 
gezondheid van iedereen. Creatief blijven, kijken naar wat wél kan en keuzes 
maken! 

D66 Waalre


